
ميزباني هفته چهارم 
سعيد احمديان

    گزارش
ليگ ملت ها به شهر 
اردبيل حال و هواي 
واليبالي داده اس��ت؛ ش��هري كه ورزش اول آن 
كشتي و وزنه برداري و اسطوره اش علي دايي است. 
اردبيلي ها اين روزها مهمانان ويژه اي دارند. اگر هر 
سال مسافران زيادي با توجه به گرماي خرماپزان 
اكثر استان هاي ايران، ترجيح مي دهند در چنين 
روزهايي مسيرشان را به سمت شمال غرب ايران،  
اردبيل، سرعين و درياچه شورابيل كج كنند تا 
با هواي خنك دلي از ع��زا دربياورند، اين روزها 
برگزاري هفته چهارم ليگ ملت ه��ا در اردبيل 
سبب شده تا سبلان نش��ينان مهمانان واليبالي 
مطرحي داش��ته باش��ند، از تيم مدعي فرانسه 
گرفته تا پرتغال تازه  وارد و اس��تراليا به اردبيل 
آمده اند تا در كنار تيم ايران در هفته يكي مانده به 

آخر ليگ ملت ها، با هم رقابت كنند. 
  اردبيل، اروميه نيست!

پس از ميزباني اروميه در هفته سوم ليگ ملت ها، 
ميزباني بازي هاي هفته چهارم هم به يك استان 
آذري نشين ديگر رسيده و اردبيل از ديروز ميزبان 
ليگ ملت هاي واليبال است. اگر تصور مي كنيد 
ميزباني اردبيل به خاطر علاقه مردم اين ش��هر 
مانند اروميه به واليبال اس��ت، سخت در اشتباه 
هستيد. بر خلاف اروميه اينجا در اردبيل خبري از 

آن علاقه وحشتناك مردم به واليبال نيست. 

اردبيلي ها هر چن��د مانند اروميه اي ه��ا واليبال 
زندگي ش��ان نيس��ت، اما ميزباني لي��گ ملت ها 
سبب شده تا آنها براي سه روز هم كه شده حال و 
هواي واليبالي به خود بگيرند و بخواهند سنگ تمام 
بگذارند، مانند دو سال پيش كه ميزبان دو رقابت 
انتخابي اميدهاي آسيا و انتخابي قهرماني جهان 
بودند؛ ميزباني اي كه به گفته كولاكوويچ سبب شده 
او و ش��اگردانش خاطرات خوبي از اردبيل داشته 
باشند و از حضور در اين ش��هر خوشحال باشند؛ 
شهري كه تماشاگرانش در تابستان 96 براي گرفتن 
سهميه مس��ابقات قهرماني جهان براي تيم ملي 

سنگ تمام گذاشتند. 
آرش هرچند مانند خيلي هاي ديگ��ر در اردبيل 
واليبالي تير نيس��ت، اما وعده داده كه او و س��اير 
اردبيلي ها، سالن حسين رضازاده محل برگزاري 
مس��ابقات را در زمان بازي ها به يك جهنم براي 
حريفان كشورمان تبديل كنند، مانند اتفاقي كه 
در اروميه هم رخ داد تا ملي پوشان واليبال حسابي 

پشت شان گرم باشد. 
  واليبال بعد از كشتي، وزنه برداري و فوتبال

س��ه روز كاملًا واليبالي اردبيلي ه��ا در حالي از 
ديشب آغاز شد كه از كشتي فرنگي و وزنه برداري 
به عنوان ورزش اول اين استان و شهر نام مي برند 
و ورزش هاي انفرادي در اردبيل ريشه قوي تري 
نسبت به ساير ورزش ها دارد. در كشتي فرنگي، 
اردبيلي ها س��تاره هاي نامداري مانند احد پازاج 

و علي اش��كاني دارند كه براي كشتي كشورمان 
افتخارات زيادي را به دست آورده اند. اين علاقه 
سبب شده تا باش��گاه هاي كشتي در سطح شهر 
بيشتر از هر مكان ورزش��ي ديگري خودنمايي 
كنند؛ باشگاه هايي كه فرنگي كاران در آن حرف 
اول را مي زنند. علاوه بر كش��تي، نمي ش��ود از 
اردبيل صحب��ت به مي��ان آورد و از وزنه برداري 
چيزي نگفت. حس��ين رضازاده، قهرمان سابق 
وزنه برداري المپيك و جه��ان و قوي ترين مرد 
دنياي اردبيلي است، قهرماني كه امروز جايش 
را در دسته س��نگين وزن به يك اردبيلي ديگر 
داده است و سعيدعلي حس��يني كه مدال نقره 
قهرماني جهان را در كارنامه اش دارد، اين روزها 
براي المپيك 2020 دورخيز كرده است. علاقه 
اردبيلي ها به وزنه برداري س��بب شده تا خيلي 
از قهرمان��ان رده هاي پايه تيم ه��اي ملي هم از 
اين ش��هر باش��ند كه مي خواهن��د راه رضازاده 
و س��عيدعلي حس��يني را ادامه دهند. آيس��ان 
اديب دختر هشت س��اله اردبيلي يكي از همان 
اس��تعدادهاي وزنه برادري اين شهر است كه در 
حاش��يه رقابت هاي جام فجر در اس��فند 96 به 

صورت نمادين روي تخته رفت و وزنه زد. 
  اسطوره اردبيلي ها

محبوب ترين ورزشكار در اردبيل نه يك وزنه بردار 
و نه يك كش��تي گير بلكه يك فوتباليست است. 
اسطوره اي كه خيلي ها در جهان ايران را به خاطر 

او مي شناسند، علي دايي ستاره بزرگ فوتبال ايران 
و آقاي گل جهان كه در اردبيل محبوبيتي فراتر از 
تصور دارد. در خيلي از مغازه هاي اردبيل عكس علي 
دايي ديده مي شود كه نشان از محبوبيت او در اين 
شهر دارد كه اين مسئله سبب شده تا نام ورزشگاه 
فوتبال اين شهر هم به اسم دايي نامگذاري شود. 
اسطوره اي كه اردبيلي ها مي گويند در كار خير براي 
شهرش سنگ تمام گذاشته است. سامان كه يكي 
از هواداران دو آتشه علي دايي است و در مغازه اش 
يكي از عكس هاي بزرگ دايي را نصب كرده است، 
مي گويد: »دايي هواي مردم را دارد، براي بچه هاي 
شهرش مدرسه اي ساخته و بارها دست كساني را 

كه به كمكش نياز داشته اند، گرفته است.«
   دست شان در واليبال خالي نيست

با اين حال از ديروز با آغاز ليگ ملت ها، واليبال 
حرف اول را در اردبيل مي زند، حتي اگر ورزش 
اول اين ش��هر نباش��د. اردبيلي ها البته بيگانه با 
واليبال نيس��تند، اگر چه مانند اروميه تيمي در 
ليگ برتر ندارند، اما آنها كه در س��ال هاي دور با 
باشگاه پارس در رقابت هاي قهرماني آذربايجان 
شرقي شركت مي كردند، چهره هاي نامداري در 
واليبال داشته اند. مانند ناصر پورعلي فرد، رئيس 
كنوني فدراسيون بدنسازي و پرورش اندام، اسد 
س��كاكي و محم��ود چايپي ملي پ��وش واليبال 
در بازي هاي آس��يايي 1974 ته��ران از جمله 

پيشكسوتان مشهور واليبال اردبيل. 
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 استراماچوني بعد از عقد قرارداد 2ساله:
سطحكيفياستقلالرابالاميبرم

س�رمربي ت�ازه وارد اس�تقلال امي�دوار اس�ت در اولي�ن تجربه 
مربيگري اش در ايران روزهاي خوب و موفقي را سپري كند. سرانجام 
پس از تأخير طولاني آندرا استراماچوني به تهران آمد تا قرارداد دو 
ساله اش را با باشگاه استقلال منعقد كند. مراسم معارفه مرد ايتاليايي 
روز پنج شنبه با استقبال رسانه ها برگزار شد. قرار است تمرينات 
پيش فصل آبي ه�ا فردا با حضور اس�تراماچوني اس�تارت بخورد. 
استراماچوني در نخستين اظهاراتش رابطه خوب دو كشور ايران و ايتاليا 
را يكي از دلايل اصلي پذيرفتن پيشنهاد استقلال عنوان كرد: » مسئوليت 
مهمي به عنوان سرمربي استقلال دارم. يكي از دلايلي كه اين پيشنهاد را 
قبول كردم، رابطه خوب ايران و ايتاليا بوده است. مي دانم سختي هايي در 
ايران تجربه خواهم كرد. فوتبال ايران و ايتاليا تفاوت هايي دارد و طبيعي 
است كه هواداران و باشگاه از من بخواهند كه استايل فوتبال ايتاليا را در 

استقلال پياده كنم.«
  قولي كه عملي مي شود

سرمربي جديد اس��تقلال به هواداران اين تيم قول داد كه سطح كيفي 
تيم را بالا ببرد: » مي دانم كه استقلال شش سال است كه موفقيتي در 
ليگ نداشته و كار ما هم سخت است. ما مي دانيم تيم هاي بهتري از ما 
وجود دارند. ما كارهاي زيادي براي انجام دادن داريم. يكسري از بازيكنان 
خارجي ما رفتند و يكسري بازيكن جديد به استقلال آمدند. من دوست 
ندارم كه قولي بدهم كه نتوانم انجام دهم، اما قول مي دهم كه س��طح 

كيفي تيم را بالا مي برم تا استقلال روز به روز بهتر شود.«
   دستياران ايراني

با اينك��ه از پيروز قربان��ي و بهزاد غلامپور ب��ه عنوان دس��تياران ايراني 
استراماچوني ياد مي شود، اما هنوز معلوم نيست تصميم سرمربي جديد 
براي انتخاب دستيارانش چيست: »صادقانه بگويم كه وقتي خطير با من 
تماس گرفت، شناختي از فوتبال ايران نداشتم، اما پس از آن تلاش كردم 
كه درباره فوتبال ايران اطلاعات كس��ب كنم. از باشگاه خواستم كه يك 
مربي تكنيكال، يك مربي دروازه بان و يك آنالي��زور به من معرفي كند. 
درباره رحمان رضايي بايد بگويم كه مدير برنامه هايش با ما يكي است و 
تجربه بازي در ايتاليا و ايران را دارد. با رحمان صحبت كرديم و تجربه بازي 
در دو كشور را منتقل كرد، ولي در حال حاضر به طور رسمي در كادر فني 
ما حضور ندارد ولي از او تشكر مي كنم. « باشگاه استقلال پس از بررسي 
گزينه هاي مد نظر، قرباني را به عنوان دستيار استراماچوني و غلامپور به 

عنوان مربي دروازه بان هاي تيم انتخاب كرده است. 
   رسيدن به اهداف

استراماچوني به سؤال خبرنگاران در مورد اهدافش در استقلال و شيوه 
بازي تيمش پاس��خ مبهم��ي داد: »در هر تورنمنت هم��ه مي خواهند 
پيروز ش��وند و ما هم مي خواهيم قدم به قدم جلو برويم و بهتر شويم تا 
به اهداف مان برسيم. بايد به اين نكته توجه داشت همان طور كه حمله 
مهم است دفاع هم مهم است. در تيم هاي ديگري كه بودم تهاجمي بازي 
مي كردم ولي ما اول بايد از بازيكنان شناخت پيدا كنيم و سپس سبك 

بازي تيم را انتخاب مي كنيم.«
   انتخاب از بين 40 گزينه!

مديرعامل باشگاه استقلال از اينكه تكليف سرمربي تيم مشخص شده 
ابراز رضايت كرد. اميرحس��ين فتحي با اش��اره به بررس��ي دقيق رزومه 
استراماچوني گفت: » براي انتخاب استراماچوني روزهاي زيادي مطالعه 
و بررسي كرديم. از بين گزينه هاي مختلف كه بدون اغراق ۳0 تا 40 گزينه 
بود به استراماچوني كه يك مربي جوان با رزومه خوب است، رسيديم. او 
در بهترين و معتبرترين تيم هاي اروپايي حضور داشته و با روحيه جواني و 
توانايي جوان سازي به استقلال آمد. فوتبال ايران همانند فرهنگ ما به ايتاليا 

نزديك است. اميدوارم روزهاي خوبي را در استقلال داشته باشيم.«
   فرصت داريم

فتحي برخلاف منتقدانش معتقد است استقلال براي گرفتن بازيكنان 
مد نظر فرصت زيادي دارد: »هنوز يك ماه باقي مانده است و فرصت براي 
تمديد قراردادها داريم. همچنين ما پنج بازيكن جديد جذب كرده ايم 
كه اكنون در ايفمارك در حال گذراندن تست هاي پزشكي هستند و به 
زودی از آنها رونمايي مي كنيم. همچنين در حال مذاكره براي تمديد 
قرارداد بازيكنان مان هس��تيم و به زودي با آنها هم به نتيجه مي رسيم. 
قرارداد قرضي پاتوسي هم يكسال و نيمه است كه نيم فصل آن پرداخت 
شده و با همت هيئت مديره قرار اس��ت بقيه پول او هم داده شود و اين 
بازيكن براي استقلال بازي كند. حسيني و غفوري با كامران منزوي نيز 
به عنوان نماينده هيئت مديره مذاكره كردند و به زودي قراردادش��ان 

تمديد مي شود، البته هنوز چيزي رسمي نشده است. «

گزارش خبرنگار اعزامی»جوان« از حال و هواي شهر اردبيل، ميزبان هفته چهارم ليگ ملت ها

لذتواليبالدرهمسايگيشورابيل

تاديرنشدهفوتسالرادريابيد
دلخوش كردن ب��ه موفقيت هاي قبل��ي و جدي نگرفت��ن رقبايي كه 
هيچ كدام بيكار نمي نشينند تا ما هميشه به قله افتخار برسيم از جمله 
آسيب هايي است كه ورزش كشور هميشه با آن روبه رو است و هميشه 

هم ضربات سخت و جبران ناپذيري از آن خورده است. 
فوتسال ايران سال هاست كه قدرت اول آسياست؛ تيمي با قهرماني هاي 
متعدد در رده هاي مختلف و حتي بانوان در سطح قاره و يكي از دو رشته 
تيمي ورزش كشور كه روي سكوي قهرماني جهان هم رفته است. اما تمامي 
اين عناوين مربوط به گذشته است و در دنياي حرفه اي ورزش براي تكرار 
و حفظ اين قهرماني ها بايد برنامه داشت و جنگيد؛ نكته قابل توجهي كه 
ما هميشه از آن غافل هستيم و تصور مي كنيم كه با به دست آوردن يك 

موفقيت كار تمام است و بقيه ديگر قرار نيست بالاتر از ما قرار گيرند. 
آنچه در مسابقات فوتسال قهرماني زير 20ساله هاي آسيا در تبريز رخ 
داد، اتفاق تلخي بود؛ يك زنگ خطر به تم��ام معنا كه بايد صدايش را 
شنيد و صد البته جدي اش گرفت. اينكه تيم فوتسال اميد ايران در خانه 
ببازد اتفاق عجيبي نيست، چراكه پيش از اين نيز در فوتسال حتي در 
بزرگسالان و قهرماني آسيا هم شكست داش��ته ايم، اما اينكه در خانه 
كيسه گل بش��ويم به هيچ عنوان قابل قبول نيست آن هم براي ما كه 

داعيه آقايي در فوتسال آسيا داريم. 
شكست اميدهاي فوتسال مقابل ژاپن و نرسيدن به فينال قهرماني آسيا 
اين واقعيت را ثابت مي كند كه مثل هميش��ه در باد پيروزي خوابيده ايم 
و بعد از قهرمان��ي دور قبل به خيال اينكه با بقيه رقب��ا فاصله داريم، كار 
نكرده ايم، غافل از اينكه بقيه سفت و س��خت دنبال تجهيز خود بودند و 
كاملًا آماده و مهيا خود را به تبريز رساندند، حتي افغانستان! و بدتر اينكه 
موفقيت و پيروزي بقيه را شانسي قلمداد كنيم و به تمجيد از عملكرد تيمي 

بپردازيم كه در شرايط ميزباني مسابقه را 8 بر 4 به حريف باخته است. 
ناگفته پيداست كه هر كارشناس فوتس��الي با ديدن اين نتيجه به چه 
چيزي پي مي برد، اما جاي تأسف است كه ما شكست تحقيرآميزمان از 
ژاپني هاي پرتلاش را شانس آنها در پيروزي بر خودمان تلقي مي كنيم؛ 
همان ژاپني كه حداقل طي دو سال گذشته در تمام رده ها و رشته هاي 
مربوط به فوتبال ما را شكس��ت داده و اين آخري را در داخل خاكمان 

تحميل مان كرد. 
فوتسال آسيا در حال پيشرفت اس��ت، ژاپن كه جاي خود دارد. رسيدن 
افغانستان به فينال اميدهاي آسيا يعني اينكه چه بخواهيم و چه نخواهيم 
رقبا با سرعت در حال نزديك شدن به ما هستند و اگر بخواهيم خودمان را با 
آمار و ارقام سرگرم كنيم و به واسطه آنها به خودمان لقب آقاي آسيا بدهيم، 

خيلي زودتر از آنچه تصور مي كنيم پشت سر بقيه قرار مي گيريم. 
فوتسال ايران معدن اس��تعداد است و در اين هيچ ش��كي نيست، اما 
مديريت اين استعداد و داش��تن برنامه براي آن نكته قابل تأملي است 
كه در تمام اين سال ها از آن غافل بوده ايم. در تمام اين سال ها فوتسال 
مانند بچه س��ر راهي فدراس��يون فوتبال جور برادر افسارگسيخته و 
پرحاشيه خود را كش��يده و عنوان كسب كرده، آن هم فقط به همت و 
غيرت مربيان و بازيكنانش. اما در دنياي حرفه اي فقط نمي توان با غيرت 
و تعصب پيروز شد و بالاخره آنها كه با برنامه ترند گوي سبقت را خواهند 
ربود، درست مانند آنچه امروز شاهد آن هستيم و اگر جدي اش نگيريم 
آن وقت بايد افسوس گذشته را بخوريم مثل فوتبال و دلخوش به اين 
باشيم كه روزي روزگاري ما قهرمان آس��يا بوديم و الان تقريباً چيزي 

نيستيم به جز در آمار و ارقام.

فريدون حسن

سهرابمراديمصدومشد
س��هراب مرادي، قهرمان وزنه برداري ايران در تمرينات ديروز تيم ملي 
هنگام زدن وزنه 200 كيلوگرمي از ناحيه كتف و آرنج دچار مصدوميت 
ش��د. بعد از اين مصدومي��ت وي بلافاصله براي گرفت��ن MRI عازم 
بيمارستان ش��د كه معاينات اوليه حكايت از مصدوميت نسبتاً شديد 
اين وزنه بردار دارد، اما به گفته يكي از اعضاي كادر فني شنبه قرار است 
جلسه كميته پزشكي تشكيل شود تا بعد از بررسي دقيق تر تصميم نهايي 

فدراسيون در اين خصوص به صورت رسمي اعلام شود. 

نقرهوبرنزايراندرژيمناستيكآسيا
س��عيدرضا كيخا در ماده خرك حلقه رقابت هاي ژيمناستيك هنري 
قهرماني آسيا در مغولس��تان به مدال نقره رسيد. در فينال رقابت هاي 
ژيمناستيك هنري قهرماني آسيا در مغولس��تان، سعيدرضا كيخا در 
وس��يله خرك حلقه با امتياز 14/۵67 پس از نماينده اردن در رده دوم 
ايستاد و نايب قهرمان آسيا شد و ورزشكار چيني هم در رده سوم قرار 
گرفت. همچنين مهدي احمد كهني، در فينال وسيله دارحلقه با امتياز 
14/۵۳۳ در رده سوم آسيا ايستاد و صاحب مدال برنز شد. نمايندگان 

چين و كره شمالي اول و دوم شدند. 

حقمراازحريفكرهايگرفتم
مجتبي عابديني ملي پوش سابر ايران گفت: »سه سال بود كه به بازيكن 
كره اي مي باختم. از اين رو تمام توانم را گذاش��تم و او را شكست دادم. 
در نيمه نهايي هم مصدوميت نگذاشت عملكرد خوبي مقابل نماينده 
چين داشته باشم. حقم را از بازيكن كره اي گرفتم، سه سال بود كه به او 
مي باختم و بعد از المپيك مدال انفرادي آسيا نداشتم. از اين رو تمام توانم 
را گذاشتم و او را كه قهرمان جهان است و مدال بازي هاي آسيايي جاكارتا 

را دارد، شكست دادم و توانستم بين چهار نفر برتر قرار بگيرم.«

شاگردهايمربيگري!
كلاس مربيگري حرفه اي فوتبال از امروز زير نظر وينس��ته سوپرا مانيوم 
مدرس سنگاپوري با حضور چهره هاي سرشناس آغاز شد. اين كلاس ها 
آخرين مرحله از دوره اي است كه دو س��ال قبل در تهران آغاز شد، اما به 
دليل فوت ريچارد بيت مدرس انگليسي اش نيمه كاره ماند و حالا دوباره 
آغاز و به مدت 10روز ادامه خواهد داش��ت. حضور چهره هاي سرشناس 
مربيگري نظي��ر عليرضا منصوريان، ف��راز كمالوند، مه��دي تارتار، رضا 
مهاجري، نادر دست نشان، اكبر ميثاقيان، مجتبي حسيني، حميد مطهري، 
محمود فكري، عبدالله ويسي، سيروس پورموسوي و. . . كه در ليگ برتر 
سابقه زيادي در امر مربيگري دارند، از نكات قابل توجه اين كلاس است. 
مرداني كه تا همين چند هفته قبل نفرات اول نيمكت تيم هايشان بودند، 
اما حالا در نقش يك شاگرد سر كلاس درس مدرس سنگاپوري نشسته اند 
تا با علم روز مربيگري آشنا شوند. علي دايي نيز در اين دوره حضور دارد، اما 

به دليل مشغله كاري نتوانست در روز اول حضور پيدا كند. 

استراماچونيبهحمايتنيازدارد
هميش��ه حضور يك س��رمربي خارجي با 
سرمربيان داخلي تفاوت هاي بسياري دارد. 
آنها در كشور خودش��ان از امكانات بالايي 
برخوردارند و ش��رايط آنها با فوتبال ايران 
تفاوت هاي بسياري دارد، پس اگر قرار است 
استراماچوني در استقلال موفق باشد، بايد 
آنچه را نياز دارد در اختي��ار او قرار دهيم. 
از اين سرمربي شناخت كاملي در اختيار 
نداريم. تنها مي دانيم كه او در ايتاليا مربي 
بوده و مدتي در اينتر ميلان كار مي ك��رده و رزومه خيلي قوي اي ندارد. 
بنابراين بايد صبر كنيم تا استراماچوني كارش را با استقلال شروع كرده 
و ببينيم در عمل چه امتياز مثبتي براي استقلال خواهد داشت. هواداران 
بايد بدانند نمي توان از اين س��رمربي جديد كه هنوز ش��ناخت خوبي از 
فوتبال ايران ندارد، انتظار قهرماني داشته باشند و مديران استقلال هم 
نبايد براي آرام كردن مردم وعده قهرماني به آنها بدهند، زيرا س��رمربي 
جديد آبي پوشان كار سختي در پيش دارد و نبايد شرايطي را فراهم كنيم 
كه او نتواند با آرامش به كارش ادامه دهد. استقلال تيم بزرگي است كه 
نياز به آرامش دارد و بايد همه از مربي جديد حمايت كرده تا او در كارش 
موفق باشد. اگر مربي خارجي مي آوريم بايد يك چارچوب مشخص براي 
او ترسيم كنيم تا او فقط در مسائل فني حضور داشته باشد نه اينكه بخواهد 
در همه امور دخالت كند. از روزي كه استراماچوني كارش را آغاز كند، بايد 
همه چيز در يك چارچوب مش��خص بوده و وظايف او كاملًا تفهيم شود 
تا خللي در كارهاي اجرايي و فني به وجود نيايد. اگر استقلال مي خواهد 
موفق باشد بايد هر چه زودتر تمرينات خود را آغاز كند. بازيكنان خروجي 
و ورودي مشخص شوند تا سرمربي جديد نفرات خود را بشناسد و كارهاي 
تاكتيكي و بدني را به درستي انجام دهد، البته استقلال در اين چند سال 
گذشته هميشه شروع بدي داشته و نتوانسته در زمان مقرر تمريناتش را 
آغاز كند، اما اميدوار هستيم نهايتاً امروز يا فردا تمرينات آبي پوشان شروع 

شود تا تيم در كوران مسابقات به مشكل برنخورد.
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مديرعامل پديده تكذيب مي كند، عرب سكوت
سايهيحييروينيمكتپرسپوليس

دو م��اه قب��ل، 
دنيا حيدري
     چهره

بدبين ترين هوادار 
پرسپوليس هم 
تصور چنين روزهاي بلاتكليفي را نداشت،  اما با 
پايان عصر برانكو در پرسپوليس، اين تيم خيلي 
زودتر از حد تصور دچار بحران شد، به طوري كه 
بعد از كس��ب چهار جام در لي��گ و رقابت هاي 
حذفي، ب��ا از دس��ت دادن برانك��و همچنان در 
كشمكش انتخاب سرمربي است؛ سرمربي ای كه 

اين بار گويا قرار است داخلي باشد. 
باوجود تمام سر و صداهايي كه عرب و دوستانش 
در هيئ��ت مديره و باش��گاه پرس��پوليس براي 
غيرقانوني ب��ودن قرارداد برانكو ب��ا الاهلي به راه 
انداختند، سرمربي سابق سرخپوشان كار خود را 
در اين تيم عربستاني آغاز كرد و در آخرين مصاحبه 
خود نيز به رغم آنكه قبل از كسب جام قهرماني در 
ليگ هجدهم جوياي ميزان بودجه باشگاه بود، 

براي جذب نفرات جديد مي گويد كه از چندماه 
قبل تصميم به رفتن گرفته است تا ادامه كار در 
پرس��پوليس براي عرب كه به واسطه عصبانيت 
هواداران تيم از جدايي م��رد كروات غيرممكن 
شده بود، امكان پذير باشد. هرچند كه مهمتر از 
ادامه حضور عرب در رأس مديريت پرسپوليس، 
انتخاب جايگزين برانكوست؛ جايگزيني كه قرار 

است از پديده مشهد به تهران بيايد. 
بازگش��ت يحيي به پرس��پوليس اما خيلي هم 
بي س��ر وصدا نيس��ت، خصوصاً كه مس��ئولان 
پديده هيچ رقمه حاضر به از دس��ت، دادن اين 
مربي جوان نيستند، اما گفته مي شود كه عرب، 
مديرعامل سرخپوشان با گل محمدي به توافق 
نهايي رسيده است و به رغم مخالفت هاي مالك 
و مديرعامل پديده، يحيي فصل بعد روي نيمكت 
سرخپوشان خواهد بود و داستانش با پديده مشهد 
بعد از يك فصل سخت و البته موفق به نقطه پايان 
رسيده است. در همين راستا، پيمان يوسفي كه 
پيشتر نيز خبر سرمربيگري اس��تراماچوني در 
استقلال را داده بود، در برنامه تلويزيوني ورزش 
و مردم از توافق نهايي مذاكرات يحيي با باشگاه 
پرسپوليس خبر مي دهد. حال آنكه دقايقي بعد 
از انتشار اين خبر در رسانه ملي، حميداوي، مالك 
باشگاه پديده شهر خودرو با حضور در اخبار شبكه 
سه سيما به طور كل تمام اين اخبار را تكذيب كرد 
و مدعي شده است كه نه توافقي بوده، و نه خواهد 
بود: » نمي دانم اين اخبار از كجا آمده، كل تيم ما بر 
اساس افكار گل محمدي براي دوسال بسته شده 
است. متأسفانه وقتي من نبودم حتي جايگزين 
گل محمدي را هم براي تيم ما انتخاب كرده اند و 
اين كار حرفه اي نيست. « اما نكته جالب سكوت 
باشگاه پرسپوليس و شخص مديرعامل اين تيم 
در خصوص شايعات مطرح شده در مورد نيمكت 
پرسپوليس براي فصل جديد است؛ نيمكتي كه 
شواهد و قرائن نشان مي دهد بعد از چهار سال قرار 
است توسط يك مربي داخلي اداره شود. حال آنكه 
به زعم ذوالفقار نسب، پيشكسوت پرسپوليس، در 
اين مقطع زماني و با توجه به موفقيت هاي چند 
سال اخير و شرايط فعلي، كار مقطع كنوني براي 

مربي داخلي در پرسپوليس سخت است !

يك گام تا صعود و سقوط 

روزگارخوشكيروشوبدآلبيسلسته
يكسال بعد از نمايش 

شميم رضوان
      فوتبال جهان

نااميدكننده در جام 
جهاني، آرژانتين با 
اس��كالوني در كوپا آمه ريكا ني��ز دارد به همان راه 
مي رود، به طوري كه بعد از شكست 2بر صفر برابر 
كلمبيا در گام نخست، بازي با پاراگوئه را نيز با تساوي 
يك- يك به پايان برد تا كارش براي صعود به اما و اگر 
كشيده و سخت شود، به طوري كه روزنامه هاي اين 
كشور با نااميدي از روندي كه تيم ملي كشورشان در 
پيش گرفته تيترهايي با اين مضمون »عادت كرديم 
به زجر كشيدن« زدند. در واقع بازي آلبي سلسته با 
پاراگوئه جز زجر كشيدن هم نبود. آنچه در اين بازي 
در زمين ديده شد وابستگي شديد آرژانتين بود و 
دست تنها بودن كاپيتاني كه به نظر نمي رسد براي 
نجات يك تيم كافي باش��د و به تنهاي��ي كاري از 
دستش برآيد، مگر آنكه بازي آخر با قطر با پيروزي به 
پايان برسد. مسئله اي كه مسي نيز به آن تأكيد دارد: 
» در شرايط پيچيده اي قرار داريم. تعداد زيادي از 
بازيكنان جوان تيم ملي آرژانتين چنين شرايطي را 
تا به حال تجربه نكرده اند، اما ما بايد سر خود را بالا 
گرفته و به بازي بعدي فكر كنيم، هدف ما غلبه بر 
قطر و صعود به دور بعدي رقابت هاي كوپا آمه ريكا 
خواهد بود. همه هدف ما بهبود شرايط و نمايشي 
موفق در بازي بعدي است. « اما درحالي كه آرژانتين 
با كسب تنها يك امتياز در انتهاي جدول گروه B جا 
خوش كرده است، كلمبيا كه بازي نخست خود را با 
پيروزي برابر آلبي سلسته به پايان برد، در ادامه قطر 

را هم با تك گل خامس از سد راه برداشت تا به عنوان 
صدرنشين شش امتيازي گروه، صعودش به مرحله 
بعد را قطعي كرده باشد، آن هم در حالي كه ميزبان 
جام جهاني 2022 سعي داشت در اين بازي با دفاع 
مطلق به حداقل امتياز دست يابد، ولي كي روش با 
تجربه اي كه از ديدار با قطري ها در زمان حضورش 
روي نيمكت تيم ملي ايران داشت، توانست يك بار 
ديگر برابر اين تيم آسيايي به موفقيت دست يابد. او 
قبل از مصاف با قطر نيز گفته بود كه در هشت سالي 
كه سرمربي ايران بودم بارها با تيم ملي قطر بازي 
كرديم و به خوبي اين تيم و سختي هاي رويارويي با 
آن را مي دانم. در گروه C نيز ژاپن، ديگر تيم آسيايي 
اين رقابت ها كه در نخس��تين ديدار برابر ش��يلي 
متحمل شكست سنگين 4بر صفر شده بود، برابر 
اروگوئه صدرنشين به تساوي 2- 2 دست يافت تا با 
همان تك امتياز به دس��ت آورده از اين بازي، به 
صعود اميدوار باشد؛ چراكه در صورت پيروزي 
برابر اكوادور و شكس��ت ش��يلي برابر اروگوئه 
مي تواند به مرحله بعد راه يابد. اس��كار تابارز، 
س��رمربي تيم ملي اروگوئه اما بعد از تساوي 
تيمش مقابل ژاپن مي گوي��د از اينكه صعود 

اروگوئه از مرحله گروهي به بازي آخرش با شيلي 
وابسته شده اس��ت، نگران نيست. س��وارز، ستاره 
اروگوئه اي بارسلونا اما بعد از توقف تيم ملي كشورش 
مقابل ژاپن تأكي��د كرد كه اروگوئه نباي��د ژاپن را 
دستكم مي گرفت و اين اشتباه بزرگي از سوي آبي 

آسماني ها بوده است. 


